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Bilag 2 til det supplerende høringssvar fra Indre By Lokaludvalg:  

 

Oplæg fra en borger på borgermødet 

 
På borgermødet den 30. juni 2021 holdt en borger et oplæg, som han efterfølgende har sendt til 

lokaludvalget: 

 

Hovedproblemet er støj om natten. 

 

 Der uddeles alt for mange natbevillinger (0-5 bevillinger). Bevillingsantallet bør bringes ned. 

 

 Det største problem for så vidt angår de bestående bevillinger er ikke så meget de støjgrænser, der 

er fastsat, men vanskelighederne ved at fastslå overtrædelser (mandskabsmangel, støjmålinger over 

tid) og håndhævelse af reglerne (etablering af sager, besværlig dokumentation for gener, 

ubetydelige sanktioner i forhold til profit).  

 

 

 

 

Det næststørste problem er manglende renholdelse af de udsatte områder  

 

Hvorfor kan Københavns kommune ikke etablere en bedre oprydning, og ikke mindst tidligere 

påbegyndt oprydning? (Det kan lade sig gøre i andre store byer – og i modsætning til bekæmpelse 

af støj, er det primært et spørgsmål om penge og administration) 

 

 

 

Der er behov for et bedre beslutningsgrundlag for kommunens langsigtede nattelivspolitik. 

 

1. Der bør gennemføres en snæver økonomisk cost-benefit-analyse af Københavns kommunes 

indtægter og udgifter ved det omfattende natteliv? 

2. Hvilke indtægter skaber nattelivet for kommunen? (Skatteindtægter fra virksomheder, ejere og 

ansatte, andre indtægter) 

3. Hvilke udgifter medfører nattelivet (administration, kontrol, vedligeholdelse af områder, 

renholdelse, affaldsdisponering) 
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1. Der bør desuden tilvejebringes en bredere analyse af fordele og ulemper ved det udbredte 

natteliv? 

2. Hvilke fordele indebærer nattelivet (”more fun” for hvem?  (hvor kommer deltagerne fra) – 

betydning for turistkategorier) 

3. Hvilke ulemper indebærer nattelivet? (For deltagerne – ikke mindst risiko for alkoholisme/ 

unges alkoholvaner, for beboerne i området, for det offentlige velfærdssystem og politi i bred 

forstand) 

4. For beboerne (støjgener, affaldsgener, utryghed etc) 

 

Med det nuværende beslutningsgrundlag er konklusionen klar for mig og mange medbeboere i 

Indre By: Begræns antallet af natbevillinger betydeligt, da bevillingerne ikke genererer overskud for 

kommunen snævert økonomisk og medfører betydelige omkostninger for samfundet og miljøgener, 

ikke mindst for beboerne i indre by. Sørg for effektiv overholdelse af støjreglerne mv og brug flere 

midler til en tidligere og mere effektiv renholdelse af de udsatte områder. 

 


